
 

 

P R O T O K Ó Ł 
z obrad VIII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 30 czerwca 2011 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1107 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Radca Prawny Pan Tomasza Rolirad 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Pracownicy obsługujący sesję. 
 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia VIII Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 
wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
I.  Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
II. Podjęcie uchwał w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów za 

2010 rok tj.: 
1) „zatwierdzenia sprawozdania finansowego jednostki samorządu 

terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Radziejów za 2010 rok”, 

2) „udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów z tytułu wykonania 
budżetu Gminy za 2010 rok” w tym: 
a) przedstawienie opinii z Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Radziejów sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok wraz z informacją o stanie 
mienia jednostki samorządu terytorialnego, 
b) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej, 

c) przedstawienie opinii z Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów 
w spawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2010 rok. 

d) dyskusja, 
e) odczytanie projektu uchwały, 
f) podjęcie uchwały. 

 
III. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) „powołania Zespołu do spraw wyboru ławników”, 
2) „trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscypilnarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania” 
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3) „zmiany Uchwały w sprawie „przystąpienia Gminy Radziejów do 
Stowarzyszenia - Lokalna Grupa Działania „Razem dla Powiatu 
Radziejowskiego”, 

4) „przystąpienia do czynności prawnych mających na celu sprzedaż 
nieruchomości zabudowanej, położonej w miejscowości Radziejów, przy ul. 
Brzeskiej 11, oznaczonej jako działka Nr 70, o powierzchni 0,1934 ha”, 

5) „wyrażenia zgody na najem budynku użytkowego wraz z częścią gruntu 
działki Nr 70 położonej w Radziejowie, przy ul. Brzeskiej 11, w trybie 
bezprzetargowym”, 

6) „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Skibinie, 
oznaczonej jako działka nr 62/6, o powierzchni 0,2832 ha na rzecz jej 
użytkownika wieczystego”, 

7) „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Skibinie, 
oznaczonej jako działka nr 62/5, o powierzchni 0,2984 ha na rzecz jej 
użytkownika wieczystego”, 

8) „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Czołowie, 
oznaczonej jako działka nr 230/13, o powierzchni 0,8400 ha na rzecz jej 
użytkownika wieczystego”, 

9) „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Kłonówku, 
oznaczonej jako działka nr 38/6, o powierzchni 0,579 ha na rzecz jej 
użytkownika wieczystego”, 

10) „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Płowcach, 
oznaczonej jako działka nr 142/9, o powierzchni 0,0816 ha na rzecz jej 
użytkownika wieczystego”, 

11) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, stanowiącej 
własność Gminy Radziejów, położonej w Szostce, oznaczonej jako działka 
nr 180/1, o powierzchni 0,1850 ha w drodze ustnego przetargu 
nieograniczonego”, 

12)  „ustalenia opłat za wodę pobieraną z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę”, 

13) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Płowcach, 
oznaczonej jako działka nr 154/53, o powierzchni 0,66 ha w drodze 
ustnego przetargu nieograniczonego”, 

14) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Płowcach, 
oznaczonej jako działka nr 154/62, o powierzchni 0,5786 ha w drodze 
ustnego przetargu nieograniczonego”, 

15) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/12, o powierzchni 0,16 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego”, 
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16) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/11, o powierzchni 0,08 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego”, 

17) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/10, o powierzchni 0,08 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego”, 

18) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/9, o powierzchni 0,09 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego”, 

19) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/8, o powierzchni 0,09 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego”, 

20) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 107/39, o powierzchni 3,55 ha w drodze 
ustnego przetargu nieograniczonego”, 

21) „zmian w budżecie na 2011 rok”, 
22) „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2011-

2017”. 
 
IV. Składanie wniosków i interpelacji. 
V.  Wolne wnioski i zapytania. 
VI. Zakończenie obrad sesji. 

 
 

Ad I)  Przewodniczący Rady dokonał otwarcia VIII Sesji Rady Gminy Radziejów, 
powitał wszystkich obecnych. Stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 
radnych było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do 
podejmowania uchwał, a następnie przedstawił porządek obrad. Zaproponował aby 
w dziale III w punkcie 12 wycofać uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości w 
Pruchnowie, a w to miejsce umieścić uchwałę w sprawie ustalenia opłat za wodę.  
Za przyjęciem porządku obrad wraz z zaproponowana poprawką głosowało 15 
radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Jerzy Rogacki 14 głosami przy 1 
głosie wstrzymującym się. 
Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu. 
 
Ad II 1)  Projekt uchwały w sprawie „zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Radziejów za 2010 rok” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
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W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad II, 2, a)  Zastępca Wójta Gminy Dionizy Wojciechowski odczytał opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Radziejów 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok wraz z informacją o stanie 
mienia jednostki samorządu terytorialnego. Sprawozdanie zostało zaopiniowane 
pozytywnie. Przedmiotem badania stanowiącym podstawę do wydania tej opinii były 
sprawozdania jednostek sektora  finansów publicznych w zakresie operacji 
finansowych oraz sprawozdania budżetowe. Na podstawie zebranych materiałów, 
sprawozdania opisowe oraz budżetowe nie budzą zastrzeżeń formalnych. Analizując 
przedstawione sprawozdania skład orzekający stwierdził, iż uchwalony przez Radę 
Gminy budżet na 2010 r. po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał plan 
dochodu w wysokości 10.177.224 zł Dochody gminy zrealizowano w kwocie 
9.692.251zł co stanowi 95,23 %. Dochody własne stanowiły 34,93 % dochodu, 
dotacje celowe 32,81 %, subwencja ogólna stanowiła 32,24 % dochodu. Skutki 
obniżenia przez Radę Gminy górnych stawek podatku zamknęły się kwotą 342.638zł, 
co stanowi 3,53 % wykonanych dochodów ogółem. Udzielone przez organ 
podatkowy ulgi i umorzenia oraz zwolnienia z zobowiązań podatkowych wyniosły 
77.074zł, co stanowi 0,80 % wykonanego dochodu ogółem. Plan wydatków był 
przewidywany w kwocie 11.115.206 zł, wydatki ogółem zrealizowano w kwocie 
10.591.826 zł co stanowi 95,29 % planowanych wydatków. Wydatki bieżące zostały 
zrealizowane w kwocie 9.703.020 zł, stanowi to 95,83 % planu oraz wydatki 
majątkowe zrealizowane w kwocie 888.807 zł, co stanowi 89,72 %. Budżet za 2010 r. 
zamknął się ujemnym wynikiem finansowym w wysokości 899.576 zł, przy 
planowanym deficycie w wysokości 937.982 zł. Dług jednostki z tytułu zaciągniętych 
kredytów i pożyczek  na koniec 2010 r. wyniósł 527.050 zł co stanowi 5,44 % 
dochodów wykonanych. 
 
Ad II, 2, b)  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mirosław Linowiecki odczytał 
Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów Nr 1/11 z 30 maja 2011 r. 
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów za 2010 r. 
Komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu gminy za 2010 r. 
oraz zawnioskowała do Rady Gminy o udzielenie Panu Markowi Szuszmanowi 
Wójtowi Gminy Radziejów absolutorium za 2010 r. Wniosek przyjęto w głosowaniu 
jawnym, następującym stosunkiem głosów: za udzieleniem absolutorium 3 głosy, 
przeciwko udzieleniu 0 głosów, wstrzymujących się również 0 głosów. 
 
Ad II, 2, c)  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił opinię z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów 
w spawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2010 rok. Skład orzekający 
stwierdził, że złożony wniosek jest zasadny oraz zgodny z prawem. 
 
Ad II, 2, f)  Projekt uchwały w sprawie „udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Radziejów z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2010 rok” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
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Radny Kazimierz Skupniewicz uważa, że należy zwrócić uwagę na absurdy prawne, 
ponieważ gdyby Rada nie udzieliła absolutorium, konieczne było by prowadzenie 
dochodzenia przeciwko obecnemu Wójtowi, który przecież nie realizował założeń 
budżetu w 2010 roku, ponieważ  nie był wtedy Wójtem.  
 
Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Wójt Gminy podziękował za pozytywne rozstrzygnięcie poprzez przyjęcie uchwały 
przez wszystkich radnych w sprawie udzielenia absolutorium. Dodał, że będzie to 
bodźcem do dobrego działania w nowym roku oraz prawidłowej realizacji bieżącego 
budżetu. 
 
Ad III, 1)  Projekt uchwały w sprawie „powołania Zespołu do spraw wyboru ławników” 
odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 2)  Projekt uchwały w sprawie „trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscypilnarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania” odczytał wraz z uzasadnieniem Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 3)  Projekt uchwały w sprawie „zmiany Uchwały w sprawie „przystąpienia 
Gminy Radziejów do Stowarzyszenia - Lokalna Grupa Działania „Razem dla Powiatu 
Radziejowskiego” odczytał wraz z uzasadnieniem Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych, przy jednym głosie wstrzymującym się, Przewodniczącego Rady Gminy 
Andrzeja Pawlaka. 
 
Ad III, 4)  Projekt uchwały w sprawie „przystąpienia do czynności prawnych mających 
na celu sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w miejscowości Radziejów, 
przy ul. Brzeskiej 11, oznaczonej jako działka Nr 70, o powierzchni 0,1934 ha” 
odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski zapytał, czy zapisy odczytanej uchwały dotyczą działki 
naprzeciwko placu targowego łącznie z budynkiem oraz magazynami. 
Uzyskał potwierdzającą odpowiedź. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
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W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych, przy jednym głosie wstrzymującym się Radnego Kazimierza Skupniewicza. 
 
Ad III, 5)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na najem budynku 
użytkowego wraz z częścią gruntu działki Nr 70 położonej w Radziejowie, przy ul. 
Brzeskiej 11, w trybie bezprzetargowym”odczytał wraz z uzasadnieniem Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 6)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Skibinie, oznaczonej jako działka nr 62/6, o powierzchni 0,2832 ha na 
rzecz jej użytkownika wieczystego” odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 7)  Projekt uchwały w prawie „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Skibinie, oznaczonej jako działka nr 62/5, o powierzchni 0,2984 ha na 
rzecz jej użytkownika wieczystego” wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 8)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Czołowie, oznaczonej jako działka nr 230/13, o powierzchni 0,8400 ha 
na rzecz jej użytkownika wieczystego” wraz z uzasadnieniem odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 9)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Kłonówku, oznaczonej jako działka nr 38/6, o powierzchni 0,579 ha na 
rzecz jej użytkownika wieczystego” odczytał wraz z uzasadnieniem odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
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W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 10)  Projekt uchwały w sprawie„wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Płowcach, oznaczonej jako działka nr 142/9, o powierzchni 0,0816 ha na 
rzecz jej użytkownika wieczystego” odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 11)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Szostce, 
oznaczonej jako działka nr 180/1, o powierzchni 0,1850 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego” odczytał wraz z uzasadnieniem Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. 
 
Obrady wznowiono o godz. 1227 

 
Ad III, 12)  Projekt uchwały w sprawie „ustalenia opłat za wodę pobieraną z urządzeń 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę” z proponowana stawką 2,20 zł brutto odczytał 
wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński poinformował, że na komisji budżetowej radni ustalali 
stawkę  2,10 zł brutto. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że pozostałe komisje ustaliły stawkę 
2,20 zł brutto. 
 
Wójt Gminy poinformował, że zrobiona została kalkulacja, z którą się wszyscy 
zapoznali. Po przeliczeniu dochodów oraz wydatków stwierdzono, iż na koniec 2010 
roku powstała strata w wysokości około 41,5 tys. zł. Szacując na dzień dzisiejszy ta 
strata przekracza już 60 tys. zł, przy czym należy pamiętać, że koszty związane z 
zatrudnieniem oraz energią będą się zwiększały i będą pokrywane środkami z 
budżetu gminy. Podwyżka ma na celu pokrycie kosztów pomijając jakiekolwiek zysk. 
Kontynuacja tej samej ceny spowodowałaby dalsze straty. Wójt dodał, że jego 
zdaniem zaproponowana cena nie będzie jeszcze w stanie pokryć powstałych 
kosztów, a jedynie zmniejszyć wysokość strat. 
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Radny Wiesław Migdalski prosił o podjęcie kroków w sprawie zmniejszenia ubytków 
wody. 
Stanowisko to poparł Radny Jerzy Rogacki. 
 
Wójt Gminy złożył wyjaśnienie. Poinformował, że część wody jest przeznaczana na 
czyszczenie sieci oraz innych urządzeń, jest to około 5 %. Pozostałe 22 % wody 
zostaje zużyte poprzez rozplombowane hydranty. Często są one usytuowane w 
nieodpowiednich miejscach. Tam gdzie nie będzie potrzeby, jeśli będzie to 
uzasadnione oraz możliwe do wykonania hydranty będą likwidowane. 
 
Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych, przy jednym głosie wstrzymującym się Radnego Eugeniusza Kapelińskiego. 
 
Ad III, 13)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Płowcach, 
oznaczonej jako działka nr 154/53, o powierzchni 0,66 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego” wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca 
przewodniczącego Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 14)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Płowcach, 
oznaczonej jako działka nr 154/62, o powierzchni 0,5786 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego ”odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady 
Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 15) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/12, o powierzchni 0,16 ha w drodze ustnego przetargu 
nieograniczonego” odczytał wraz z uzasadnieniem Zastępca Przewodniczącego 
Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 16) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/11, o powierzchni 0,08 ha w drodze ustnego przetargu 
nieograniczonego” odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy. 
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Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 17) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/10, o powierzchni 0,08 ha w drodze ustnego przetargu 
nieograniczonego” odczytał wraz z uzasadnieniem Zastępca Przewodniczącego 
Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 18) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/9, o powierzchni 0,09 ha w drodze ustnego przetargu 
nieograniczonego” odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 19)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 28/8, o powierzchni 0,09 ha w drodze ustnego przetargu 
nieograniczonego” odczytał wraz z uzasadnieniem Zastępca Przewodniczącego 
Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 20)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w Broniewku, 
oznaczonej jako działka nr 107/39, o powierzchni 3,55 ha w drodze ustnego 
przetargu nieograniczonego” odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady 
Gminy. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał czy można sprzedać działkę w przetargu 
nieograniczonym jeśli nie ma do niej dojazdu. 
 
Radca prawny wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami, 
przetarg ograniczony organizuje się jeśli warunki przetargowe mogą być spełnione 
tylko przez ograniczoną liczbę osób. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
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W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad III, 21) Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie na 2011 rok” odczytał wraz 
z uzasadnieniem Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska odczytała pismo od Wojewody dotyczące dotacji 
w kwocie 6.632 zł przeznaczonej na dofinansowanie zakupu podręczników dla 
uczniów. Poprosiła o wprowadzenie tej kwoty po stronie wydatków oraz dochodów.  
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała wraz z zaproponowaną 
poprawką została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad III 22) Projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radziejów na lata 2011-2017” odczytał wraz z uzasadnieniem 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad IV) Radny Władysław Śniadecki zwrócił się z prośbą do Pani Skarbnik o 
przeznaczenie drobnej kwoty na poprawienie nagłośnienia. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz uważa, że należy uszczelnić pobór wody. 
Zabezpieczenia do hydrantów nie powinny być zakładane przez pracownika 
obsługującego wodociągi, tylko kierownika grupy remontowej. Ponadto zapytał jakie 
skutki prawne może ponieść użytkownik wieczysty jeśli nie wykupi tego co użytkuje, 
po upływie terminu użytkowania. 
 
Radca prawny oznajmił, że osoby, które użytkują nieruchomości przedstawiane w 
uchwałach już złożyły wnioski o wykup, w związku z tym trudno przypuszczać, żeby 
nie były zainteresowane ich wykupem. Natomiast odpowiadając na pytanie Radnego 
Kazimierza Skupniewicza stwierdził, że jeżeli minie określony w umowie wieczystego 
użytkowania czas i nie nastąpi jej przedłużenie to użytkownicy będą zmuszeni do 
oddania gruntów. 
 
Ad V)  Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo mieszkańców Czołówka 
dotyczące składowania materiałów niebezpiecznych na terenie ich miejscowości. 
Mieszkańcy wystąpili w nim z prośbą do Starosty Radziejowskiego o cofnięcie decyzji 
na składowanie materiałów niebezpiecznych, trujących w magazynie w Czołówku na 
działce Nr 11/17 udzielonej firmie JENDRUS Sp. z.o.o z Budzynia. Dodał, że 
przeczytana petycja była przedstawiana na wszystkich komisjach. 
 
Radny Mirosław Linowiecki poprosił o rozdysponowanie dodatkowej ilości kamienia. 
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Sołtys Eugeniusz Krygier zapytał na jakim etapie są prace związane z założeniem 
dodatkowego oświetleniem na Przemystce. 
 
Inspektor Tadeusz Gąsiorowski poinformował, że jeżeli chodzi o lampy to zgłaszane 
są wnioski na dodatkowe oświetlenie. Z powodu problemów w zakładzie 
energetycznym, niezbędne procedury niestety się przedłużają. Poinformował, że w 
najbliższy wtorek będzie jeździł z przedstawicielem energetyki po miejscowościach, 
w których zostało zgłoszone zapotrzebowanie na dodatkowe lampy. 
 
Radny Kazimierz Czynsz poprosił o dodatkowy przydział kamienia, ponieważ na 
terenie jego sołectwa jest wiele odcinków dróg kwalifikujących się do naprawy. 
 
Radny Ireneusz Głowacki nadmienił, że każde sołectwo potrzebuje więcej kamienia. 
Gdy będzie taka możliwość to radni go rozdysponują. 
 
Radny Marek Piernik poinformował, że pobocze jednej z dróg w Płowcach jest 
bardzo zarośnięte i należy wyciąć niepotrzebne krzewy.  Zapytał, do kogo z tą 
sprawą może się zwrócić. 
 
Marcin Jaskólski kierownik SOTG odpowiedział, że problem należy zgłosić do niego,  
określając dokładne miejsce i wtedy zostanie określone czy droga jest gminna i 
będzie można podjąć odpowiednie działania. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński zapytał czy jest zapas kamienia na uzupełnienie dziur. 
 
Inspektor Tadeusz Gąsiorowski poruszył temat składowania materiałów 
niebezpiecznych w Czołówku. Dodał, że gmina nie została przez Starostwo 
Powiatowe w Radziejowie poproszona o wydanie opinii na ten temat. Gmina została 
tylko o tym fakcie poinformowana. Aby sprostać zgłaszanemu problemowi zostało 
sporządzone pismo skierowane do Starosty Radziejowskiego z zapytaniem o 
możliwość umorzenia wydanej decyzji w tej sprawie. Odpowiedź była negatywna. 
 
Radca prawny wyjaśnił, że gmina wystąpiła do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego we Włocławku o stwierdzenie nieważności decyzji wydanej przez 
starostę. W tej chwili gmina czeka na odpowiedź. Dodał, że pojawiła się propozycja, 
aby starosta wznowił postępowanie ze względu na wskazane podstawy prawne. 
Starostwo nie cofnie decyzji z uwagi na to, że istnieje możliwość wystąpienia 
roszczeń odszkodowawczych przez firmę składującą odpady, która poniosła nakłady 
na utworzenie składowiska. Gmina postanowiła  odwołać się w tej sprawie do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Zapewnił, że podejmowane są wszelkie 
kroki, aby sprawę pozytywnie doprowadzić do końca. Jeżeli Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze stwierdzi, że decyzja jest ważna to jeszcze pozostaje skarga do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego lub ewentualnie zawiadomienie prokuratury. 
 
Sołtys Józef Ignasiak poinformował, że firma już kończy dowóz beczek 
z nieczystościami. Dodał, że problem powinien być wcześniej zgłoszony do 
prokuratury. 
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Radca prawny wyjaśnił, że wyłącznym organem biorącym udział w tej sprawie był 
Starosta Radziejowski, a nie Wójt Gminy Radziejów. Wójt został pominięty 
w opiniowaniu w sprawie. Od momentu kiedy Wójt dowiedział się o zaistniałym 
problemie podjął niezbędne, przewidziane prawem działania.  
 
Sołtys Józef Ignasiak nie zgodził się z wypowiedzią radcy prawnego. Stwierdził, że 
jeżeli gmina otrzymała takie pismo i w ciągu dwóch tygodni nie zgłosiła żadnego 
sprzeciwu zostało to potraktowane jako akceptacja. W odpowiedzi na pismo Wójta, 
Starosta udokumentował ten fakt, brakiem sprzeciwu w stosownym czasie. Jeśli 
chodzi o przedstawicieli z Ochrony Środowiska to po oględzinach miejsca 
składowania beczek został sporządzony protokół. Zawierał informacje 
potwierdzające, że wszystko jest zgodne z prawem.  
 
Radca prawny wyjaśnił, że w omawianej decyzji Gmina nie była proszona o wydanie 
opinii tylko została poinformowana o wszczęciu postępowania. O opinię zwrócono się 
do Gminy w drugim postępowaniu dotyczącym przetwarzania odpadów i w tym 
przypadku Gmina natychmiast zareagowała. Starostwo stwierdziło, że nie miało 
obowiązku zwracać się do Urzędu Gminy o wydanie opinii w tej konkretnej sprawie. 
 
Wójt Gminy poinformował, że nie życzy sobie nieuzasadnionego zrzucania 
odpowiedzialności na Urząd Gminy oraz Wójta. Urząd Gminy poczynił wszelkie 
możliwe kroki w tej sprawie i będzie dalej dążył, aby ją rozwiązać pozytywnie dla 
mieszkańców Czołówka. Wyrabianie negatywnej opinii Urzędowi Gminy oraz Wójtowi 
w tym przypadku jest niegodne oraz niewłaściwe. Dodał, że zorganizował konsylium, 
na które zostali zaproszeni prawnicy, specjaliści od ochrony środowiska oraz 
przedstawiciele ze starostwa, w którym Pan sołtys Czołówka odmówił wzięcia 
udziału. Nadmienił, że jest gotów zorganizować ponowne spotkanie ze Starostą, aby 
wypowiedział się w tej sprawie. 
 
Inspektor Tadeusz Gąsiorowski dodał, że Urząd Gminy został tylko o całym 
zdarzeniu  powiadomiony, a nie poproszony o opinie. 
 
 
Ad VI)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady VIII 
Sesji Rady Gminy Radziejów. 
Zakończenie obrad godz. 13.50 

 
 
 
 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Paulina Świderska       Jerzy Rogacki 


